
BR.0012.8.7.2024 

Protokół Nr 3/2024 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

z dnia 20 czerwca 2024 r. 

1. OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM 

Posiedzenie Komisji Rozwoju Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska otworzyła 
Przewodnicząca Komisji, Katarzyna Stadnik. Podczas posiedzenia obecni byli Członkowie 
Komisji Rozwoju Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu oraz: 

- Elżbieta Burtan – Starosta Krakowski, 

- Grzegorz Stokłosa – Członek Zarządu, 

- Marcin Wójtowicz – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 

- Maciej Godyń – Przedstawiciel Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa w Krakowie, 

- Grzegorz Płażek - Członek Zarządu Małopolskiej Izby Rolniczej. 

2. ZAPOZNANIE Z PORZĄDKIEM OBRAD 

Przewodnicząca Komisji, Katarzyna Stadnik przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

2. Zapoznanie z porządkiem obrad 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

4. Rolnictwo powiatu krakowskiego. Posiedzenie z udziałem przedstawicieli 
Małopolskiej Izby Rolniczej oraz Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 
Opracowanie założeń promocji gospodarstw ekologicznych na terenie powiatu 
krakowskiego oraz sprzedaży bezpośredniej rolników indywidualnych. Analiza 
dobrych praktyk. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu w Krakowie na 
2024 rok 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli 
Komisji Rewizyjnej oraz planów pracy Komisji Rady na rok 2024 

7. Sprawy bieżące 

8. Zamknięcie obrad 
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3. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU POPRZEDNIEGO POSIEDZENIA 

Nie zgłoszono uwag ani wniosków do protokołu poprzedniego posiedzenia.  

Komisja jednogłośnie - 4 głosami za - przyjęła protokół poprzedniego posiedzenia Komisji.  

4. ROLNICTWO POWIATU KRAKOWSKIEGO. POSIEDZENIE Z UDZIAŁEM PRZEDSTAWICIELI 

MAŁOPOLSKIEJ IZBY ROLNICZEJ ORAZ AGENCJI RESTRUKTURYZACJI I MODERNIZACJI 

ROLNICTWA. OPRACOWANIE ZAŁOŻEŃ PROMOCJI GOSPODARSTW EKOLOGICZNYCH NA TERENIE 

POWIATU KRAKOWSKIEGO ORAZ SPRZEDAŻY BEZPOŚREDNIEJ ROLNIKÓW INDYWIDUALNYCH. 
ANALIZA DOBRYCH PRAKTYK. 

Maciej Godyń przedstawił prezentację dotyczącą specyfiki rolnictwa powiatu krakowskiego. 
Przedstawił dane statystyczne odnośnie liczby gospodarstw, struktury upraw na tle innych 
powiatów, użytkowania gruntów na obszarach wiejskich oraz pogłowia zwierząt 
gospodarskich w powiecie krakowskim. Omówił działania biura powiatowego, procedury 
składania i weryfikacji wniosków o dopłaty obszarowe. Przedstawił dane liczbowe odnośnie 
gospodarstw ekologicznych oraz wsparcia tych gospodarstw, których jest około 50 
w powiecie krakowskim.  

Katarzyna Stadnik stwierdziła, że zaskakujący jest fakt, że gospodarstw ekologicznych jest 
bardzo mało. Pytała, dlaczego gospodarstw ekologicznych jest tak mało, czy procedury są 
zbyt skomplikowane i ludzie o to nie wnioskują mimo, że uprawa jaką prowadzą nosi 
znamiona ekologicznej oraz czy po prostu takich gospodarstw jest mało. 

Maciej Godyń odpowiedział, że w powiecie krakowskim problemem jest promocja, 
rozpowszechnienie i zachęcanie do prowadzenia gospodarstw ekologicznych. Stwierdził, że 
gminy rolnicze nastawiają się przeważnie na produkcję masową. 

Grzegorz Płażek powiedział, że gospodarstwa ekologiczne w powiecie krakowskim to 
głównie pszczelarze. Rolnictwo ekologiczne nigdy nie będzie w stanie wyżywić populacji. 
Mówił o formie rolnictwa jaką jest rolnictwo zrównoważone.  

Maciej Godyń mówił o konflikcie kontroli krzyżowej w przypadku dopłat. 

Grzegorz Płażek omówił kilka wydarzeń, które są godne propagowania m.in. targ 
pietruszkowy, święto czosnku, lokalne ryneczki. Mówił o giełdzie rolnej, o konieczności jej 
powstania, podając przykład lokalizacji w Nowej Hucie. Powiedział o strajkach rolniczych i 
zielonym ładzie. 

Piotr Goraj mówił o giełdzie rolno-spożywczej na Rybitwach. Zwrócił uwagę na problem 
związany z uciążliwymi warunkami i kwestią przenoszenia lokalizacji giełdy. Powiedział, że 
dobrym rozwiązaniem w tej sprawie byłoby zaapelowanie do władz województwa. 

Grzegorz Płażek powiedział, że województwo chce doinwestować giełdę proszowicką, 
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natomiast uważa, że nie jest to dobre rozwiązanie. Przedstawił kilka innych propozycji 
lokalizacji giełdy ponadto wyraził przekonanie, aby ta giełda powstała jak najbliżej Krakowa. 
Zwrócił uwagę, że Izba Rolnicza posiada funkcje doradczą, opiniotwórczą ale nie decyzyjną. 

5. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE PLANU PRACY RADY POWIATU W KRAKOWIE 

NA 2024 ROK 

Komisja zapoznała się projektem uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu w Krakowie 
w 2024 rok. 

Nie było uwag, ani pytań. 

Komisja jednogłośnie – 4 głosami za - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

6. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZATWIERDZENIA ROCZNEGO PLANU KONTROLI 

KOMISJI REWIZYJNEJ ORAZ PLANÓW PRACY KOMISJI RADY NA ROK 2024 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli 
Komisji Rewizyjnej oraz planów pracy Komisji Rady na rok 2024. 

Nie było uwag, ani pytań. 

Komisja jednogłośnie – 4 głosami za - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

7. SPRAWY BIEŻĄCE 

Nie zgłoszono. 

8. ZAMKNIĘCIE OBRAD 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji Rozwoju Wsi, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Katarzyna Stadnik zamknęła posiedzenie Komisji. 

 

Protokołowała: Przewodnicząca Komisji 
Grzybek Justyna Rozwoju Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

 Katarzyna Stadnik 

 


